
 

 

 
BEANTWOORDING SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
Van : Het college 
Aan : De raad 
Datum : 21 november 2023 
Betreft : Warmtetransitie TEO TEA 
 
 
In een brief van 2 november 2023, stelt de fractie van VVD een aantal vragen over 
Warmtetransitie, in het bijzonder over aquathermie en riothermie. 
Hieronder vindt u de gestelde vragen met de tekst over de aanleiding en de bijbehorende 
antwoorden. 
 
Aanleiding voor de vragensteller 
Donderdag 12 oktober jl. werd de geplande uitwisseling over de warmtetransitie, in het 
bijzonder over de bronnen aquathermie en riothermie, geannuleerd. De VVD heeft een 
aantal vragen n.a.v. de presentatie over dit onderwerp tijdens de uitwisseling van 7 
september 2023.  
 
Vraag 1 
Er is gekeken naar twee verschillende warmtenetten, een Bronnet en een MT-net en dit 
wordt met elkaar vergeleken. De CO2 reductie is 59/42% bij een Bronnet en 17/18% bij een 
MT-net. Om een goed vergelijk te kunnen maken is het nodig dat om te weten wat er wel en 
niet is meegenomen in deze berekening. Kan u dat aangeven? 
 
Antwoord 
In deze verkenning is in beide gevallen sprake van de inzet van een warmtepomp, bij een 
MT-net op buurtniveau en bij een Bronnet in iedere woning. De warmtepomp gebruikt in 
beide gevallen elektriciteit en zet daarmee de energie van rio- of aquathermie om in warmte. 
De verschillen worden hoofdzakelijk veroorzaakt door een verschil in de hoeveelheid (extra) 
elektriciteit die daarvoor nodig zijn. Voor de CO2-reductie heeft Syntraal gerekend met de 
CO2-uitstoot van een moderne gascentrale. Op termijn zal de emissiefactor naar 0 gaan, als 
de elektravoorziening duurzamer wordt. 
 
Vraag 2 
De totale kosten van de verschillende technieken (cv-ketel, bronnet, MT-net, Hybride- en 
Lucht/water Warmtepomp) zijn vermeld in de presentatie. Waaruit bestaan de totale kosten? 
Denk aan aanschaf, onderhoud, vervanging. 
 
Antwoord 
In de toegestuurde sheets van de presentatie over de verkenning van Syntraal staan de 
totale kosten voor bewoners. Voor de exploitatie van de warmtenetten is daarbij gekeken 
naar de totale kosten van investering, onderhoud, beheer en energie, inclusief een opslag 
voor winst en risico en voor onvoorziene kosten. Daarnaast zijn in de vergelijking voor alle 
opties alle overige kosten van bewoners betrokken: de investering voor de installatie, isolatie 
(voor alle opties gelijk) en eventuele woningaanpassingen, aangevuld met de jaarlijkse 
kosten voor vastrecht, verbruik van energie en onderhoud. Eventuele noodzakelijke 
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uitbreidingen van het elektriciteitsnet (voor de extra vraag van warmtepompen) zijn in deze 
berekeningen nog niet betrokken. 
 
Vraag 3 
Wat is de aansluitbijdrage voor bewoners? 
 
Antwoord 
De hoogte van de aansluitbijdrage is uiteindelijk aan het warmtebedrijf om te bepalen. 
Syntraal heeft voor het bepalen van de business case en kosten voor bewoners in deze 
eerste verkenning gerekend met de (door de ACM gereguleerde) maximale aansluitbijdrage 
voor 2023 van € 4.411 (exclusief btw) per aansluiting. 
 
Vraag 4 
Een potentie van 12.000 woningen totaal, dit zal niet afdoende zijn om hen volledig van 
warmte te voorzien. Naar welke duurzame bronnen wordt nog meer gekeken? Zijn de 
mogelijke andere bronnen/toekomstige innovaties makkelijk inkoppelbaar in het warmtenet? 
Denk aan restwarmte of geothermie. 
 
Antwoord 
Uit de verkenning van Syntraal blijkt dat de potentie uit het Valleikanaal theoretisch 
voldoende is om 12.000 woningen volledig van warmte te voorzien. De belangrijkste 
conclusie op dit moment is dat de exploitatie van een warmtenet aantrekkelijk kan zijn. 
Daarom is het verstandig om de mogelijkheid van een collectieve warmtevoorziening verder 
te onderzoeken voor het opstellen van een nieuw Warmteprogramma dat de huidige 
transitievisie warmte vervangt. Daarbij zal ook naar andere mogelijke bronnen worden 
gekeken, zoals geothermie en/of zonthermie. Pas later, in een eventuele ontwerpfase, zal 
een bronnenstrategie moeten worden gemaakt. Dan wordt ook gekeken welke bronnen 
inkoppelbaar zijn. 
 
Vraag 5 
In de afbeelding van de presentatie zien wij staan dat het Valleikanaal een temperatuur van 
20 graden heeft. Is dat in de winter ook zo, wanneer je juist warmte nodig hebt? 
 
Antwoord 
Voor deze verkenning is het uitgangspunt geweest dat bij zowel een Bronnet als een MT-
warmtenet op basis van aquathermie gebruik moet worden gemaakt van een systeem met 
warmte- en koude opslag (WKO). In de wintermaanden is het oppervlaktewater te koud om 
op een efficiënte manier warmte uit oppervlaktewater te kunnen benutten. Daarom wordt in 
de zomermaanden warmte opgeslagen om in de winter te gebruiken.  
 
Vraag 6 
Zijn er al ondernemers en/of mogelijke exploitanten of investeerders mee genomen om te 
gaan realiseren, of alleen een adviesbureau om de haalbaarheid te onderzoeken? Is er al 
marktverkenning geweest? Zo nee, wanneer staat dit gepland? 
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Antwoord 
Syntraal heeft alleen de potentie van rio- en aquathermie verkend voor twee gebieden in 
Leusden. Op dit moment is het (ook voor mogelijke exploitanten en investeerders) nog te 
vroeg om een zinvolle marktverkenning te doen. Eerst zal in Warmteprogramma moeten 
worden vastgesteld voor welke gebieden in Leusden een collectieve warmtevoorziening de 
voorkeur heeft. Daarnaast zal de gemeente, als een warmtenet een optie is, nog een keuze 
moeten maken voor de gewenste inrichting van een publiek warmtebedrijf. 
 
Vraag 7 
Dit zijn veel al technische vragen gezien de technische presentatie. Wilt u een volgende 
presentatie in eenvoudige begrijpelijke taal presenteren? 
 
Antwoord 
Ja. 
 
 


